
 
 
Referat til bestyrelsesmødet onsdag d 27/4 2022 KL 16.00 i Nationalpark Center Thy, Vesterhavsgade 
168 Vorupør. 
 
Til stede: Mads Agerholm, Svend Aage Schytte, Karsten Thurøe, Jens Pedersen, Jytte Schouw, 
Peer Nannestad Møller, Lisbeth Pilgaard, Vagn Kristensen, Sessan Bentzen, Lene Holst og Lone 
Lærke Krog samt Cathrine Lykke Sørensen. 
 
1: Godkendelse af dagsorden. 
 
2: Godkendelse af referat af Generalforsamlingen d. 16/3 22.  
Gennemgås næste gang (Referatet var ikke blevet sendt ud via mail – og var placeret uhensigtsmæssigt 
på npthy.dk). 
 
3:  Godkendelse af referat af konstituerende bestyrelsesmødet d 16/3 22. Ok. 
 
4: Nyt fra formanden. Ikke så meget nyt. 
Gå i gang ture er startet ud. Vi ligger mellem 40 og 50 deltagere. Det er udmærket. Fortælleniveau er 
fint. 
Gravhøjpleje 6.4., Tyskebakken: Mange var med, som ikke er i bestyrelsen. Vi klarede det fint. Niveauet 
– en gang om året – er godt nok. 
I Klitmøller var vi med til at indvi ny sti på 6-7 km. 
Der er udgivet en ny folder. (Foreningsstien i Klitmøller). 
Nationalparkplanen 2022-2028 er på vej – det er noget af et værk. Orienterende møde 28.4. 
 
5: Nyt fra kassereren. 
Medlemstallet vokser stille og roligt. 
De betalende: 32 enkeltpersoner, 27 familier, 2 firmaer. 
(Cathrine videregiver navne på nye frivillige, der ikke vil være medlem af NP Thy Venner). 
Landskab mod nordvest – malerprojekt (fra Region Nordjylland) – projektpenge 25.000 kr. 
Kassebeholdning: 31.408 kroner. 
Aktivitetstilskud fra NP Thy er på vej. 
 
 
6:  Nyt fra aktiviteterne. 
PNM: Stivogterne passer deres stier – og de indberetter faldne træer. Naturstyrelsen/Morten 
Stummann giver sin forklaring på, at der ikke altid handles prompte fra NST’ s side: Kassen er tom for 
penge. 
Pt. 49 stivogtere.  
Cath: Folk spørger, om der er flere stier. Måske 2 vogtere pr. sti.? 
Vi beslutter at holde fast ved den nuværende ordning. Folk er stolte af ”deres stier”. 
Cath.: siger til nye frivillige, at de kan komme på venteliste. 
Vagn: Der er ryddet på Degnbjergruten ved Nors Sø. Foreslår en hundeskov ved Tved – der er mange 
løse hunde. 
Cathrine: Der kommer penge til Naturnationalparken – der kan bruges til friluftsliv i tilknytning hertil. 
Mads tager det med på rådsmøde i juni. 



Lene: Besøgstal i Stenbjerg varierer. Mange har spurgt på blomsterudstillingen. De er blevet sendt til 
Hurup.  
Opgradering af infohuset så småt i gang. Har haft besøg af formidlingsarkitekter. Målt op – har hørt på 
os. Det er en spændende proces. Her i Vorupør kommer der også folk. Fra 1. maj åbner fra 10-17. Folk 
er betaget af det her sted. Godt vi fik det banket op.  
Mads: Utryghed blandt frivillige i weekenden, hvis man ikke kan få fat i personalet (Vagttlf-system ikke 
optimalt). Cathr. Siger, at sekretariatet er ved at finde en løsning. 
Jytte: Cykelturene er gået i gang. Der var kun 7 med. 
Fyret i Hanstholm, kun Jytte er deroppe. Vivi er ansat til at arbejde med trædesten (bl.a. Hanstholm).  
Fint møde. En pædagog er med – mange gode ideer. Der er fundet et firma, der skal udvikle det.  En 
indretningsarkitekt har været oppe og se det – og arbejder nu hjemme.  
Der er ikke åbent i fyrudstillingen udover midt sommer og weekender. 
Cath: Der burde være åbent i ”vores rum”, når tårnet er åbent. 
Jytte tager fat Preben Dahlgaard mhp at ønske åbent. 
Jens: Vi startede stille og forsigtigt 1. april – der var ikke for mange folk i kaffestuen. Nu går det. Der er 
nogenlunde nok i kaffestuen. Arbejder stadig med gateway til Lodbjerg Fyr. Arkitekter var kommet 
med forslag, der vistnok var for dyrt. Gateway= shine forplads og P-plads op. 
 
 
7: Nyt fra sekretariatet. 
Cathrine: Der er jo lige kommet nyhedsbrev ud. Der kører basiskurser nu med 15-20 deltagere. 
Forhåbentlig flere.  
Stor ros til formidlingshæfter om Lodbjerg og Stenbjerg.  
Nogle foreslår, at man skulle kunne købe dem. Forretningsidé. 
Der mangler noget om steder – fx Vorupør. Om kulturhistorie. 
Lisbeth: Også forslag om en i Hanstholm. 
 
Strandet – indsamling 7. maj. Meld gerne ind, hvis man vil være med. 
Dato 14. juni: Fest for frivillige, der er jubilarer. (10, 11 og 12-års). 
Cath. tjekker op på, om flere skal med (også stivogtere). 
Husk BFN-kurser. 
20. maj er der fællestur til Naturmødet. Husk at melde jer til. 
Temaet i år er at ”bygge broer”.  
I aften er der et offentligt flagermus-arrangement i Nationalparkcentret. 
 
Formidlingspunkter: To firmaer inviteret til at give samlet tilbud til De Sorte Huse og Stenbjerg. 
Derefter vælges ét firma. Og der laves workshops med frivillige. 
 
 
 
8: Status på planlægning af frivilligudflugten d 13 -14/9 2022. 
 
Mads: Der er 66 tilmeldte p.t.  Vi har dobbeltdækkerbus med plads til 85. Snedsted Turistbusser.  
Vadehavscentret og Nationalpark Vadehavet. Vi kører ekstrakørsel til overnatning (ca. 100 km) på 
østkysten. Plus Käte Lassen (Flensborg).  
 
9: Infotrailer - hvad nu?? 
Der er møde den 3. maj kl. 16 i NPT centret. 10-15 deltagere. 
 
10: Diskussion om fremtidig markedsføring af ”Gå i Gang” og ”Spring på cyklen” ture. 
4-500 foldere. Det er fint. Blot til turene – udover dette har vi arrangementsfolder. 
Mia vil gerne lave PR på Facebook – og vi prøver også selv at lave reklame på sociale medier. 
Prøv at tænke i billeder.  
 
11: Midsommer arrangement for frivillige. 
Som frivillige bakker vi op om jubilar-arrangement den 14. juni. Vi hjælper gerne til, hvis der bliver 
grill. 



Karsten T: Gerne en tradition.  
Vi drøfter: Måske om sommeren i stedet for nytårskur ????? 
 
Cathrine: Det slås sammen med præsentation af årsrapport. 
 
12: Afvikling af arrangementet ”Male i og med - landskabet mod vest” 
Jens: Finn Have (kunstmaler), jeg kender ham fra gymnasietiden.  
Vi drøftede: Var det ikke en god idé at male i Sydthy? 
Projektet: Man kan komme med ham ud og høre ham fortælle. Man kan også selv male. Der er bevilget 
25.000 kroner fra en pulje i Region Nordjylland. 
Det første arrangement ved Lodbjerg Fyr. Der kom kun én. Det har været offentliggjort på thy360.dk 
plus ugeaviser og facebook. Det er 7. maj næste gang – også ved Lodbjerg Fyr. Derefter ved 
Bøgestedrende (Thagaards Plantage), 21.5., 4.6. og 16.7.  (Jens kan 16.7.) 
Mangler formidlere til ture. Mads tager 4.6. 
Jeg tager 21.5. Det er klokken 10 – og varer en time. 
 
 
13: Næste møde dato. 
Den 9. juni klokken 16 her i centret. 
 
14: Evt. 
 
 
 
For referatet/ Lone Lærke Krog. 


